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Onderwerp inzake zorgval 

Geachte heer, mevrouw, 

Door de fractie PvdA-GroenLinks zijn op 22 december 2017 vragen gesteld over de zorgval. 
Deze fractie geeft in haar brief het volgende aan: 
"Op zondag 1 O december jl. kwam in het televisieprogramma De Monitor het fenomeen "zorgval" 
aan bod1

• Ook in Trouw d.d. 9 december jl. stond een artikel hierover 2• De zorgval vindt plaats 
wanneer ouderen met dementie worden ingeschreven bij een verpleeghuis. Door de inschrijving 
wordt hun zorg niet langer betaald door de gemeente (Wmo) en de zorgverzekeraar 
(Zorgverzekeringswet) maar door het Rijk (Wet Langdurige Zorg). Deze verandering van 
financiering wordt in werking gesteld door de inschrijving en niet door de feitelijke opname. Dat 
betekent dat cliënten die op de wachtlijst staan ineens minder vergoeding voor hun zorg ontvangen. 
De vergoedingen vanuit de Wlz zijn namelijk minder uitgebreid dan de vergoedingen vanuit de 
Wmo en de Zorgverzekeringswet. De zorgval betekent dus dat dementerenden die meer zorg nodig 
heb ben minder zorg vergoed krijgen. Een zorgelijke situatie! 
In de uitzending bleek bovendien dat gemeenten hun cliënten niet goed informeren over de nadelige 
gevolgen van een inschrijving voor een verpleeghuis. Ook is er sprake van een "perverse prikkel". 
Gemeenten hebben namelijk een belang, door de plaatsing op een wachtlijst wordt de cliënt 
afhankelijk van het Rijk en valt niet langer onder de verantwoordelijkheid van de gemeente." 

De fractie van PvdA-GroenLinks heeft naar aanleiding hiervan de volgende vragen aan het college: 

1. Is bekend hoeveel ouderen in Vught te maken hebben met de "zorgval"? 
Antwoord: 
Helaas is niet bekend hoeveel ouderen in Vught te maken hebben met de 'zorgval'. 
Zoals ook uit het artikel in Trouw blijkt zijn hierover geen harde cijfers. Hoogleraar 

1 https: //demonitor. kro-ncrv. ni/a rtikelen/mensen-met-dementie-belanden-i n-onvermijdelijke-zorqval 
2 https://www.trouw.nl/samenlevinq/duizenden-ouderen-met-dementie-lopen-zorq-mis-door-wachtlijst~afba4064/ 
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Huijsman noemt 'met dikke slagen om de arm' een landelijk aantal van 4.000 tot 5.000 
ouderen met dementie die met de zorgval te maken kunnen hebben. Omgerekend zou het 
dan gaan om 6 tot 10 personen in Vught. Omdat het Zorgkantoor in het kader van de 
privacy geen persoonsgegevens met de gemeenten uitwisselen, kunnen we dit cijfer niet 
controleren. De enige indicatie zijn signalen van casemanagers dementie, aanbieders en 
klantmanagers van Wegwijs+. Tot nu toe hebben wij nauwelijks signalen ontvangen over 
Vughtse inwoners die te maken hebben met de 'zorgval'. Volgens Vughterstede kamt de 
zorgval bij (nog thuiswonende) cliënten met dementie en een indicatie voor een verpleeghuis 
beperkt voor, omdat deze inwoners een aanmerkelijk hager budget krijgen dan mensen met 
een lagere indicatie (en dus ruimer zorg kunnen inkopen). 

2. Informeren klantmanagers van Wegwijs+ de cliënten en hun familie over de mogelijk 
nadelige gevolgen van een inschrijving voor een verpleeghuis? 

Aangezien de Wlz een voorliggende voorziening is, is de gemeente niet verplicht tot het 
verstrekken van aanvullende hulp of bijstand. Naar mening van PvdA-GroenLinks kan de 
gemeente wel een rol spelen op het moment dat een cliënt in een overgangspositie van Wmo 
naar Wlz kamt. 
Antwoord: 
De klantmanagers van Wegwijs+ informeren de cliënten en hun familie niet over de mogelijk 
nadelige gevolgen van een inschrijving voor een verpleeghuis. 
Dit kamt onder andere omdat in veel gevallen de inwoner (en eventuele partner) zelf naar de 
huisarts zijn gegaan en door deze is doorverwezen naar de casemanagers dementie van 
Vivent/Vughterstede. Wegwijs+ stapt dan pas later in het proces in. 
In veel casus sen ( ook die waarbij Wegwijs + wel vanaf het begin betrokken is), is de situa tie 
thuis zo onhoudbaar geworden dat het aanvragen van een indicatie voor het verpleeghuis 
noodzakelijk is, juist in het belang van de cliënt en eventuele partner. Het aanvragen van een 
indicatie betekent dan een verbetering van de situatie en geen verslechtering (zorgval). Wanneer 
een klantmanager Wegwijs+ zorgen heeft over de situatie adviseert zij de cliënt en <liens 
familie in gesprek te gaan met de huisarts of casemanagers dementie van Vivent of 
Vughterstede, om te bezien/bespreken wat de beste oplossingen voor de inwoner zijn. 

Wegwijs+ heeft overigens geen invloed op het afgeven van de indicatie voor een 
verpleegzorg. Dit gebeurt door het Zorgkantoor en het is (zoals bekend) steeds moeilijker 
om voor een indicatie verpleeghuis (zzp 5) in aanmerking te kamen. De opmerking dater 
sprake is van een "perverse prikkel" suggereert dat de gemeente invloed heeft op plaatsing 
op de wachtlijst voor een verpleeghuis. Dit is niet aan de orde. 

3. Welke mogelijkheid tot bijspringen ziet het college wanneer tijdens zo'n overgangspositie 
minder uren en zorg beschikbaar zijn, waar de oudere op dat moment juist meer hulp nodig 
heeft? 
Antwoord: 
Zoals onder beantwoording vraag 1 aangegeven zijn wij in Vught (nog) niet bekend met 
inwoners die geconfronteerd zijn met de 'zorgval' in afwachting op een plaats in het 
verpleeghuis. Wij vinden maatwerk belangrijk en ons uitgangspunt is dat onze inwoners de 
zorg dienen te krijgen die zij nodig heb ben, ongeacht of zij onder de Wmo of Wlz vallen. 
Dit betekent niet dat wij bij eventuele signalen van inwoners met een 'zorgval' bij zullen 

2/3 



dragen met Wmo-nùddelen, maar wel dat wij dan hierover het gesprek zullen voeren met het 
Zorgkantoor en aan zullen dringen op een meet passende vergoeding. 

4. Welke bereidheid heeft het college om ouderen die met deze zorgval te maken krijgen op 
enigerwi jze tegemoet te kamen, zodat zij de zorg kunnen blijven ontvangen die zij nodig 
hebben? 
Antwoord: 
Zie antwoord op vraag 3. 

5. Is het college het met PvdA-GroenLinks eens dat een gesprek hierover met de betreffende 
zorgverzekeraars zou moeten worden gevoerd? 
Antwoord: 
Ja, zie antwoord op vraag 3. Dat gesprek voeren we op casusniveau daar waar <lat nodig is. 

6. Is het college bereid, eventueel in samenspraak met andere gemeenten uit onze regio en/ of 
de VNG, een lobby richting het Rijk op te starten over een oplossing voor de zorgval? Zo 
nee, waarom niet? 
Antwoord: 
We constateren <lat er in Vught niet of nauwelijks sprake is vaneen 'zorgval'. We zijn altijd 
bereid om hierover in gesprek te gaan, maar zien daar nu geen noodzaak toe. 

Hopelijk bent u met het bovenstaande voldoende geïnformeerd. 

Hoogachtend, 
Burgemeester en wethouders van Vught, 

R.J. van de Mortel 
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